
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 24. januar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 473 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S). 

 

Spørgsmål nr. 473:  

”Ministeren bedes redegøre for om, og i så fald hvordan, kommunerne er forpligtede 

til at anvende de 800 mio. kr. i Aftalen om kommunernes økonomi for 2018 på ældre-

området, som ministeren påstod på samrådet afholdt i Sundheds- og Ældreudvalget 

den 16. januar 2018 om normeringer på plejehjemmene, henset til at pengene i afta-

leteksten alene er målrettet kernevelfærden som sådan.” 

 

Svar: 

Det fremgår af aftalen om kommunernes økonomi for 2018, at ”Det kommunale ud-

giftsloft er udgangspunktet for den kommunale serviceramme for 2018. Regeringen 

og KL er enige om at løfte dette udgangspunkt med 800 mio. kr. til prioritering af bor-

gernær kernevelfærd, herunder for at understøtte kommunernes arbejde med at yde 

værdig pleje og omsorg for ældre borgere.” 

 

Det mener jeg også, er helt i tråd med, hvad jeg sagde på samrådet. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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